
Kære Affald og Genbrug. 

 

Her får I vores kommentarer til høringsmaterialet vedrørende de nye affaldsordninger for private 

husholdninger i Albertslund kommune. 

 

Vi hilser initiativet om at genanvende en større del af husholdningsaffaldet velkomment. Vi har to 

kommentarer til den anbefalede løsning for parcelhusområderne (hvorunder jeg henregner vores 

rækkehusområde): 

 

Først kort om vores baggrund: 

Vi (inkl. vores tre børn) flyttede ind i rækkehuset på Robinievej 3 i 2007 som husets første beboere. 

Der forefandtes allerede et affaldsstativ af typen med papirsæk og fire kassetter (to beregnet til glas 

og to til papir). Vi integrerede ved indflytningen affaldsstativet i hækforløbet på vores matrikel. 

Hverken før eller efter vores framelding af reklamer for nogle år siden har vi haft brug for mere end 

én kassette til papir eller til glas. Så for nogle år siden mærkede vi de to af kassetterne med hhv. 

”Metal, vi tømmer selv” og ”Plast, vi tømmer selv” – og vi har så blot taget dem med på 

genbrugsstationen, når de var fulde. Det har i øvrigt fungeret uden problemer ift. skraldemændene. 

Vi har også opstillet en kompostbeholder, som fint dækker vores behov for at genanvende 

(kompostere) alt egnet madaffald. Endelig har vi en beholder/en plads i vores udhus til fraktionen 

”Pap og karton”. Som det fremgår, har vi allerede i en årrække sorteret en forholdsvis stor del af 

vores affald. Det er nogle af erfaringerne fra dette, der er årsag vores første kommentar til 

høringsmaterialet. 

 

1. Vi foreslår, at indsamling af fraktionen ”Metal” i den anbefalede løsning skiftes ud med fraktionen 

”Pap og karton”. 

Begrundelse: Vores erfaringer mht. fordelingen af affaldsfraktioner svarer nogenlunde til 

Miljøstyrelsens vist på side 2 i høringsmaterialet – dog udspecificerer Miljøstyrelsen ikke størrelsen 

af fraktionen ”Pap og karton” separat. Netop denne fraktion bliver ikke tilgodeset i den anbefalede 

løsning (side 10 øverst og side 11 midt i høringsmaterialet). Én af vores erfaringer igennem de 

seneste år er, at der er betydeligt mere volumen i fraktionen ”Pap og karton” end i fraktionen 

”Metal”. Derudover er fraktionen ”Metal” mere økonomisk at opstille en fælles plastbeholder for, da 

den ikke behøver at være så stor, at den skal nedgraves. Alt andet lige vil det betyde, at der vil være 

større sandsynlighed for, at grundejerforeningerne (i hvert fald rækkehusgrundejerforeningerne) vil 

etablere en fælles beholder ved vores forslag. En sådan fælles plastbeholder til metal havde vi i 

affaldsordningen i den andelsboligforening på Frederiksberg, hvor vi boede før. Med den rette 

dimensionering kan tømningen af en sådan være sammenfaldende med den øvrige tømning hver 

ottende uge i den anbefalede løsning. Vi mener, at det vil være nemmere for den enkelte beboer at 

have en mindre beholder stående i sit udhus (fx svarende til en affaldskassette, som man en gang 



imellem tømmer i den fælles beholder) til fraktionen ”Metal” end til fraktionen ”Pap og karton”, og 

der vil under denne forudsætning derfor samlet set blive genanvendt mere affald ved denne løsning. 

Vi har selv været lidt trætte af at skulle allokere plads til den forholdsvis store fraktion ”Pap og 

karton” i vores lille udhus. Vores forslag vil formentlig sørge for, at princip nr. 1 for de nye 

affaldsordninger (side 3) bliver opfyldt flere steder end i den anbefalede løsning. Hvis fællesbeholder 

til fraktionen ”Metal” gøres obligatorisk, vil princip nr. 1 blive opfyldt alle steder. 

 

2. Vi foreslår, at grundejerforeningerne af kommunen får at vide, at hvis den anbefalede løsning med 

tre plastbeholdere bliver vedtaget, vil affaldsbeholdere placeret på fællesarealer blive krævet flyttet 

ind på de private matrikler iht. de gældende regler – og de skal helst få det at vide så meget på 

forkant som muligt, så det kan få effekt for deres stillingtagen. 

Begrundelse: Vores grundejerforenings nuværende affaldsstativer med sæk og kassetter er nok ikke 

den smukkeste løsning, der findes, men bestyrelsen har syntes, at den er pæn nok, så de har set 

igennem fingre med, at affaldsstativerne for langt de fleste husstandes vedkommende står uden for 

matriklen i den godt halve meter græsstribe mellem matrikel og fællessti. Vi mener, at næppe nogen 

vil være uenig i, at den anbefalede løsning med de tre 240 liters plastbeholdere vil blive markant 

grimmere end vores nuværende affaldsstativer. Både for den enkelte husstand, hvis man blot 

placerer plastbeholderne på sin matrikel uden at skjule dem, men for vores grundejerforenings 

vedkommende (og måske andre tilsvarende) i særdeleshed for fællesområderne, der vil blive 

skæmmet af det betydelige antal plastbeholdere. Vi vil informere vores bestyrelse om vores forslag, 

så det forhåbentlig vil indgå i deres stillingtagen. 
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